
Acta Sessió ordinària del Ple de 14 de setembre de 2015 
 

Quan són les 09:15 hores del dilluns 14 de setembre de 2015, es reuneix al 
Saló d’Actes de la Casa Consistorial per celebrar sessió ordinària en 
primera convocatòria el ple de l’ajuntament sota la presidència del 
Batle, Sr. Mateu Ferrà Bestard i  hi assisteixen els següents regidors:, el Sr. 
Joan Peralta Palmer, la Sra. Aina Torres Capó i el Sr. Antoni Vives 
Gelabert, per part de Proposta per les Illes Balears, i el Sr. Francesc 
Albertí Picornell, el Sr. Marc Tomàs Sanchez i la Sra. Margalida Seguí 
Albertí per part de Assemblea per Banyalbufar i es Port.  
 
Es troba present la Secretaria de la Corporació, la Sra. Catalina Eva 
Alemany Covas que dóna fe de l’acte. 
 
El President declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents 
assumptes dins l’ordre del dia:  

 
PRIMERA PART: PART RESOLUTÒRIA 
 
1.- Lectura i aprovació, de l’acta de la sessió plenària anterior 
celebrada el dia 27 de juliol.  
 
S’aprova per unanimitat, i amb indicació d’algunes errades que es 
corregeixen al moment, l’esborrany de l’acta la qual havia estat 
tramesa juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia d’aquest Ple.  
 
2.- Aprovació de la moció presentada pel PI relativa a la impossibilitat 
de conservació del talud de Cala Banyalbufar. 
 
Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
Batle, es procedeix al seu debat prenent la paraula el Sr. Francesc 
Albertí que expressa el seu desacord amb les formes tot i que està 
d’acord amb el fons atès que enten que no hauria de ser una moció 
sinó una proposta de l’equip de govern ja que està sustentada en un 
escrit que ha arribat a l’ajuntament i del que en té coneixement el Pi no 
com a grup municipal sinó com a equip de govern de l’ajuntament. 
 
El Sr. Batle contesta que els escrits que arriben a l’ajuntament estan a 
l’abast de tots els ciutadans del poble. 
 
El Sr. Francesc Albertí diu que si els ciutadans li agafen la paraula es 
poden colapsar els serveis municipals. Considera que això hauria de ser 
una acció de govern i no una moció d’un grup municipal. 
 



El Sr. Batle contesta que seria una acció de govern si es contestés 
unilateralment però s’eleva a ple perque la oposició tambè tingui vot. 
 
El Sr. Francesc Albertí demana si es podria presentar de forma conjunta 
a la qual cosa el Sr. Batle contesta que en aquests moments no. 
 
El Sr. Francesc Albertí diu que atès que es una resposta a un escrit d’una 
institució seria bò que es veges el bloc de l’ajuntament. 
 
El Sr. Batle contesta que per aquest motiu es presenta a votació. 
 
El Sr. Francesc Albertí insisteix en que no li sembla correcte que s’utilitzi 
informació que no està facilment a l’abast de tots per presentar una 
moció com a grup municipal atès que es informació que el grup 
municipal la té perquè es equip de govern. Tambè diu que li crida la 
atenció que l’escrit arribàs al gener a l’ajuntament i no es presenti 
aquesta proposta fins avui. 
 
El Sr. Batle contesta que això depen de la importancia que se li pugui 
donar. 
 
El Sr. Francesc Albertí fa notar que l’escrit parla d’obres de 2002-2003, 
considera possible que s’hagin equivocat i creu que s’hauria de fer 
notar aquest possible error abans de constestar. 
 
El Sr. Batle considera que això només retardaria l’acció, no vol que torni 
passar que no ho mantinguin ells i creu que aquesta es la manera més 
ràpida de reaccionar. 
 
La Sra. Aina Torres intervè per dir que considera que atès que la 
informació sobre el ple la tenen des del dijous aquestes questions formals 
es podrien aclarir abans del ple. 
 
El Sr. Francesc Albertí explica que el sentit del vot del seu grup serà 
l’abstenció atès que no estan d’acord amb les formes en que s’ha 
presentat la proposta ni amb les dates de l’acta que creuen que poden 
tractar-se d’un error tot i que si que estan d’acord amb el fons. 
 
Així i havent estat informat favorablement per la Comissió Informativa el 
ple de l’ajuntament, procedeix a la votació amb el següent resultat: 
 
Vots a favor: 4 vots del grup Proposta per les Illes 
Vots en contra: cap  
Abstencions: 3 vots del grup Assemblea per Banyalbufar i es Port 
 



Per tot l’anterior, per majoria absoluta, S’ACORDA: 
 
Que al gener del 2015 el Cap de la Demarcació de Costes de les Illes 
Balears remeté a l’ajuntament l’acta d’acord per la utilització, 
conservació i manteniment de les obres de conservació del talud de 
Banyalbufar realitzades per la Direcció General de Costes en 2002 i 2003. 
 
Que les obres de reparació d’aquest talud varen ser rebudes pel 
Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient en data 18 de 
desembre de 2014 i es troben en domini públic marítim-terrestre. 
 
Que a l’acta remesa s’estableix que l’ajuntament de Banyalbufar s’ha 
de fer càrrec de la seva totalitat en quan a la seva utilització, 
conservació i manteniment d’acord amb les recomanacions tècniques 
que s’adjunten i assumint les despeses consegüents. 
 
Les despeses d’aquestes actuacions, segons el document adjunt 
suposarien un cost anual de 3000 euros per un informe del seu estat i 
18.000 euros cada 5 anys per reparacions més l’informe anual, sense 
perjudici de que de l’informe anual es derivi alguna reparació 
extraordinària i urgent. Aquestes despeses son prorratejades a 
l’esmentat document  a raó de 6.000 euros anuals sense tenir en 
compte que per la pròpia naturalesa dels pressupostos de les Entitats 
Locals aquest prorrateig no es aplicable. La Corporació Local, 
anualment ha de fer una previsió d’ingressos i ha d’ajustar les despeses 
a aquesta previsió. En cas de superàvit en el moment de la liquidació 
del pressupost aquest ja te unes destinacions previstes per la normativa 
que no preveu la seva retenció pel seu us 5 anys més endavant. 
 
L’ajuntament de Banyalbufar disposa d’un pressupost per a despesa 
corrent que no supera anualment els 800.000 euros, la qual cosa suposa 
que l’any que s’hagin de fer les reparacions previstes al document 
l’ajuntament de Banyalbufar hauria de destinar més del 2% del 
pressupost anual a aquestes actuacions. 
 
L’ajuntament de Banyalbufar ha sofert, com totes les Administracions 
Locals aquests darrers anys fortes retallades en els seus pressupostos, ha 
disminuït considerablement la participació en tributs de l’Estat, també 
han disminuït els ingressos per llicències d’obres i en relació al Fons de 
Cooperació Local aquest s’ha reduït en un 20%.  
 
Per tots aquests motius, considerem que l’ajuntament de Banyalbufar no 
es pot fer càrrec de les despeses de manteniment del talud i en 
conseqüència, 
 



S’ACORDA: 
 
Primer.- Comunicar a la Demarcació de Costes la impossibilitat 
pressupostària de fer-se càrrec de les despeses de manteniment i 
reparació del talud de Cala Banyalbufar en les condicions establertes 
en el document remes al gener de 2015. 
 
Segon.- Sol�licitar a la Demarcació de Costes l’assumpció d’aquestes 
despeses o, en el seu defecte, la seva participació en les mateixes. 
 
APROVADA FAVORABLEMENT PER MAJORIA ABSOLUTA 
 
3.- Aprovació de la moció presentada pel PI relativa a l’admissió 
humanitària dels refugiats. 
 
Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
Batle, el Sr. Francesc Albertí en nom del grup municipal Assemblea per 
Banyalbufar i es Port comenta que el seu grup la considera totalment 
correcte. 
 
Per tot l’anterior, per unanimitat, S’ACORDA: 
 
Segons dades d'ACNUR (l'Alt Comissionat de les Nacions Unides per als 
Refugiats), prop de 300.000 migrants i refugiats han intentat arribar en el 
que duim d'any a Europa via el Mar Mediterrani. 2.440 han mort en 
l'intent. 
 
Els refugiats fugen de la guerra, la fam, les malalties o el terror de l'Estat 
Islàmic. Són persones que provenen de països amb crisis humanitàries 
agudes com Síria, Líbia o Eritrea. Aquest estiu, la majoria d'aquestes 
persones han intentat entrar a Europa per la ruta Central, via Itàlia, o per 
la ruta Est, via Grècia i els Balcans. En la seva ruta, són víctimes de les 
màfies del tràfic de persones, tractades com una simple mercaderia. 
 
Davant aquesta situació d'emergència, els països que formen la Unió 
Europea han donat una resposta del tot insuficient. Com a mostra 
d'aquesta insolidaritat, dels quasi 4 milions de refugiats sirians fins a febrer 
de 2015, poc més de 40.000 han sigut admesos a Europa, i només 130 a 
l'estat espanyol. Mentrestant, la major part de les persones refugiades 
són acollides a països més empobrits com Líban, Turquia, Jordània o 
Egipte. 
 
L'estat espanyol ha demostrat una falta de compromís i solidaritat vers 
aquesta emergència humanitària. La Comissió Europea va proposar 
aquest mes de juliol una proposta de mínims per acollir entre els països 
membres a 60.000 persones refugiades. El ministre d'Interior del govern 



espanyol, Jorge Fernández Díaz, va rebutjar la quota assignada a l'estat 
espanyol de 4.300 persones, i només en va acceptar 1.300 demandants 
d'asil.  
 
El govern ultradretà, anti-migrants i xenòfob d'Hongria va decidir aquest 
estiu gastar-se 32 milions d'euros en la construcció d'una tanca amb 
concertines per blindar la seva frontera amb Sèrbia i fer més complicat 
el pas de les persones refugiades en seu camí cap als països del nord 
d'Europa. Un obstacle més per a persones que han deixat zones de 
guerra i que cerquen de forma desesperada protecció. 
 
Per altra banda,cal destacar que la societat europea ha pres 
consciència de la situació. Les darreres notícies de morts en el trasllat de 
refugiats en camions tancats o els atacs de grups neonazis a albergs de 
refugiats a Alemanya han sigut respostes amb manifestacions de suport i 
de benvinguda a les persones refugiades. Les institucions democràtiques 
europees haurien d'agafar el testimoni d'aquestes manifestacions de 
suport, deixar enrere les polítiques per crear una Europa-Fortalesa, i 
donar un gir a les polítiques d'asil i de cooperació amb els països 
empobrits del Mediterrani. És necessari que les institucions estiguin a 
l'altura d'aquesta crisi de refugiats. Les administracions locals poden 
col�laborar amb la seva disposició a acollir persones de forma temporal, 
en funció de les seves capacitats. 
 
Per tot això, S’ACORDA: 
 
1.- Sol�licitar al govern de l'Estat Espanyol un compromís ferm amb les 
persones refugiades, rectificant la postura presa a la darrera reunió de 
ministres de justícia i interior de la Unió Europea i l'anunci de la seva 
predisposició a acollir les persones refugiades que proposava la 
Comissió Europea. 
 
2.- Comunicar dit acord al govern de l'Estat Espanyol. 
 
3.- Posar-se a disposició del govern de l'Estat Espanyol per l'acolliment 
temporal d'algunes d'aquestes persones, segons les capacitats del 
nostre municipi.  
 
APROVADA FAVORABLEMENT PER UNANIMITAT 
 
4.- Aprovació de la moció presentada per l’Assemblea per Banyalbufar i 
es Port relativa a l’adhesió al portal de transparència de les 
Administracions Locals. 
 



Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
Sr. Francesc Albertí Picornell, i havent estat informat favorablement per 
la Comissió Informativa, el ple de l’ajuntament per unanimitat, ACORDA: 
 
El BOE de dia 10 de desembre de 2013 va publicar la Llei 19/2013, de 9 
de novembre, de transparència, accés a la informació pública i bon 
govern, la qual, i segons el seu àmbit subjectiu d'aplicació, article 2.1.a, 
inclou les entitats que integren l'Administració local. Per altra banda, la 
disposició final novena de la Llei estableix que les entitats locals disposen 
d'un termini màxim de dos anys per adaptar-se a les obligacions que 
conté, és a dir, fins al proper 10 de desembre 2015. 
 
La Llei exigeix als subjectes compresos en el seu àmbit d'aplicació la 
publicació d'informació relativa a les funcions que duen a terme, la 
normativa que els és aplicable i la seva estructura organitzativa. 
Igualment, en l'àmbit de la informació de rellevància econòmica, 
pressupostària i estadística, s'estableix un ampli catàleg que ha de ser 
accessible i entenedor per als ciutadans, atès el seu caràcter 
d'instrument òptim per al control de la gestió i la utilització dels recursos 
públics.  
 
Per canalitzar la publicació de tota aquesta informació i facilitar el 
compliment d'aquestes obligacions de publicitat activa i, des de la 
perspectiva que no es pot, d'una banda, parlar de transparència i, de 
l'altra, no posar els mitjans adequats per facilitar l'accés a la informació 
divulgada, la Llei preveu la creació i el desenvolupament d'un Portal de 
la Transparència (article 10). 
 
Recentment, i com es pot veure a  http://www.femp.es/files/566-1791-
archivo/CONVENIO%20Transparencia%20y%20Buen%20Gobierno.pdf el 
Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas i la Federación 
Española de Municipios y Provincias han firmat un acord de 
col�laboració amb l'objectiu de facilitar el compliment de la Llei 19/2013 
a les entitats locals. Així, el Ministeri posa a disposició de les entitats locals 
que s'adhereixin a l'esmentat acord una plataforma basada en el Portal 
de Transparència de l'Administració de l'Estat, la qual permetrà als 
ajuntaments donar compliment a les obligacions i requeriments establers 
a la Llei esmentada. Aquesta plataforma, o Portal de Transparència 
Local, no té cap cost per a l'entitat local. 
 
Per tots aquests motius el Ple ACORDA: 
 
Únic.- Formalitzar, el més aviat possible, la seva adhesió a l'acord firmat 
entre el Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas i la 
Federación Española de Municipios y Provincias, seguint les indicacions 



del manual que hi ha a: http://www.femp.es/files/566-1796-
archivo/Manual%20de%20adhesiones%20e%20información%20general%
2020150629.pdf. 
  
APROVADA FAVORABLEMENT PER UNANIMITAT 
 
5.- Aprovació de la moció presentada per l’Assemblea per Banyalbufar i 
es Port relativa a l’edició i divulgació dels pregons de festes de 
Banyalbufar. 
 
Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
Sr. Francesc Albertí, el ple, procedeix al seu debat intervenint el Sr. Batle 
que diu que el problema principal es el pressupost ja que en el de 2015 
no hi ha partida prevista per fer això sobretot en paper, tal vegada, diu, 
es podria fer digitalment de manera que el cost sigui menor, considera 
que no s’ha d’augmentar la despesa per aquest motiu. 
 
El Sr. Francesc Albertí contesta que a la moció es parla d’editar i divulgar 
la qual cosa no s’ha de fer necessàriament en paper o en format llibre. 
La idea fonamental es posar-se en marxa per dur a terme aquesta 
tasca. 
 
La Sra. Margalida Seguí intervè per fer notar que una edició encara que 
no sigui en paper suposa molta feina i seria bona la creació d’un grup 
de treball. 
 
El Sr. Joan Peralta diu que es podria crear una Comissió. 
 
El Sr. Batle diu que es podria aprovar la voluntat de tots perquè això surti 
endavant dins el 2016. 
 
Per tot l’anterior, el Ple per unanimitat ACORDA: 
 
El Pregó de Festes és l’acte i discurs públic que d’ençà fa VINT ANYS 
marca l’inici de les festes de Banyalbufar. El Pregó és una convidada a 
la festa, al ball, a les corregudes, a la diversió, a la bauxa,  etc., però 
també implica molts altres aspectes que s’han de tenir ben presents: és 
un discurs elaborat i meditat per uns homes i dones que, de manera 
desinteressada, han parlat de, per què no dir-ho, les excel�lències de 
Banyalbufar. 
 
De tots els pregons n’han sortit coses bones i interessants: uns han 
destacat la qualitat del paisatge, d’altres la malvasia, d’altres han 
aprofundit en les persones i els costums del poble, i un llarg etcètera de 
temes. Tots ells han servit per aprofundir en el coneixement del poble i, 



també, per a un aspecte encara més important: per configurar-se en 
una tradició que fa que dia primer de setembre compti amb un acte 
institucional i popular que aporta la solemnitat que ha de tenir la 
setmana més important de l’any de Banyalbufar. 
 
L’any 1995, Gaspar Valero i Martí encetà la tradició, i des d’aquell any, 
hem gaudit del privilegi de poder escoltar els següents pregoners i 
pregoneres d’excepció: Miquel Morey i Andreu (1996), Jaume Martorell i 
Cerdà (1997), Bartomeu Barceló i Pons (1998), Jeroni Albertí i Picornell 
(1999), Manel F. Romero Romero (2000), Rosa Maria Mateos Ruíz (2001), 
Joan Bertran Guimerà (2002), Miquel Duran Pastor (2003), Francesc 
Busquets Roca (2004), Alonso Mª Albertí i Albertí (2005), Francesc Albertí i 
Picornell (2006), Juanjo de la Asunción Pla (2007), Neus Canyellas Estapé 
(2008), Joan Alorda Tomàs (2009), Pere Suñer i Bonet (2010), Bàrbara 
Camps Bosch (2011), Josep Antoni Tur Marí (2012), Tomàs Vibot Railakari 
(2013), Antoni Crespí i Serra (2014) i Xavier Canyellas Ferrà (2015). 
 
L’any 2001 l’Ajuntament de Banyalbufar ja va publicar una primera 
recopilació dels primers sis pregons i a causa del transcurs del temps, ara 
disposam d’un valuós i magnífic material que, per tal d’evitar el seu oblit 
i contribuir a conformar la memòria col�lectiva del nostre poble, hauria 
de quedar escrit i donar-se a conèixer. 
 
Per aquests motius el Ple ACORDA: 
 
Primer.- L’Ajuntament de Banyalbufar, l’any 2016, i en commemoració 
dels primers VINT ANYS de pregons, publicarà la recopilació dels Pregons 
de Festes. 

 
Segon.- L’edició, publicació i divulgació es farà en suport digital per 
esser aquest més sostenible mediambientalment i econòmicament de 
manera que no suposi un cost afegit al pressupost municipal. 

 
APROVADA FAVORABLEMENT PER UNANIMITAT 
 
6.- Aprovació del fitxer de titularitat pública de videovigilància. 
 
Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
president, i havent estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa, el ple de l’ajuntament, per unanimitat, acorda: 
 
Donat que s’ha instal�lat una càmara de video-vigilància a 
l’aparcament municipal de Compte Sallent i d’acord amb la normativa 
d’aplicació, en especial la referent a la Protecció de Dades de caràcter 
personal, l’ajuntament està obligat a crear un fitxer de titularitat 



municipal que contendrà les dades corresponents a les gravacions 
captades mitjançant aquesta. 
 
L’article 18 de la Constitució Espanyola reconeix com a dret fonamental 
el dret a l’honor, la intimitat personal i la pròpia imatge i estableix que la 
llei limitarà l’ús de la informàtica per garantitzar el dret a l’honor, la 
intimitat personal i familiar dels ciutadans i el ple exercici dels seus drets. 
 
La seguretat i la vigilància no son incompatibles amb el dret fonalmental 
a la protecció de la imatge com a dada personal, tot i que s’ha de 
respectar la normativa sobre protecció de dades. 
 
Les imatges es consideren dade de caràcter personal, de conformitat 
amb allò establert a l’article 3 de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de 
desembre de protecció de dades de caràcter personal (LOPD) i a 
l’article 5.1.f) del Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel qual 
s’aprova el Reglament de desenvolupament de l’esmentada llei que 
considera dada personal la informació gràfica i fotogràfica. 
 
L’article 20 de la LOPD i l’article 52 del Reial Decret 1720/2007 regulen la 
creació dels fitxers de titularitat pública, establint que la creació es 
realitzarà mitjançant disposició de caràcter general i es publicarà al 
Butlletí Oficial corresponent. 
 
Així mateix l’article 39.2 de la LOPD estableix que seran objecte de 
protecció al Registre General de Protecció de Dades els fitxers titularitat 
de les Administracions Públiques. 
 
Per tot l’anterior, el Ple ACORDA: 
 
Primer.- Creació del fitxer de titularitat pública de video-vigilància amb 
les dades que constena en l’Annex l 
 
Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears, establint-es la seva entrada en vigor el dia següent a la 
seva publicació. 
 
Tercer.- Un cop hagi entrat en vigor, inscriure el fitxer en l’Agència Estatal 
de Protecció de Dades. 
 
APROVADA FAVORABLEMENT PER UNANIMITAT 
 
7.- Aprovació de l’adjudicació del prèstec a curt termini de 130.000 
euros. 
 



Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
president, el ple de l’ajuntament per unanimitat ACORDA:  
 
El Ple de l’ajuntament, a la sessió ordinària de dia 27 de juliol de 2015, va 
acordar iniciar el procediment per a la concertació d’una operació de 
tresoreria per import de 130.000 euros per fer front al pagament dels 
proveïdors. 
 
En data 27 d’agost es varen sol�licitar ofertes de les entitats financeres. 
 
En data 10 i 11 de setembre es varen rebre ofertes de BMN, La Caixa i 
Banc Santander. 
 
En data 14 de setembre, examinades les ofertes pel ple de la 
Corporació es RESOL: 
 
Primer.- Adjudicar la contractació de l’operació de tresoreria a BMN 
amb les següents condicions: 
 
-Import fins a 130.000 euros 
-Termini a 12 mesos. Revisió anual 
-Interès: tipus fixe del 0,78%.  
-Intervenció: per la Secretaria de l’ajuntament.  
- Comissió de no disponibilitat: 0,10% anual 
Comissió d’apertura: 0% 
 
Segon.- Notificar aquesta resolució a l’interessat als efectes escaients. 
 
Tercer.- Habilitar el Sr. Batle per portar a terme la signatura dels 
documents escaients per la contractació de l’operació. 
 
APROVADA FAVORABLEMENT PER UNANIMITAT 
 
8.- Ratificació del Decret de Batlia d’establiment de les festes locals pel 
2016. 
 
Prèvia lectura i exposició d’aquest punt de l’ordre del dia que efectua el 
president, el ple de l’ajuntament per unanimitat ACORDA:  
 
Primer.- Ratificar el Decret de Batlia núm. 38/2015 amb el següent tenor 
literal: 
 
“Mitjançant escrit de la Direcció General de Treball i Salut Laboral del 
Govern de les Illes Balears de 22 d’abril de 2015 s’insta a aquest 



ajuntament perquè fixi les dates de celebració de les festes locals durant  
l’any 2016. 
 
Examinat el Decret 75/1998, de 31 de juliol, pel qual es regula el 
calendari de festes de la comunitat autònoma de les Illes Balears 
(BOCAIB núm. 105, de 15 d’agost) i altra normativa d’aplicació així com 
l’acord de 10 d’abril de 2015 establint el calendari de festes per a l’any 
2016 en l’àmbit de les Illes Balears i d’acord amb allò establert a l’article 
46 del Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol de regulació de jornades, 
hores extraordinàries i descansos (BOE de dia 29). 
 
Atès el que ve establert a l’article 37 de l’Estatut dels Treballadors.  
 
En conseqüència, s’acorda: 
 
Primer. Fixar com a festes locals d’aquest municipi per a l’any 2016 els 

dies 25 de juliol (dijous) i 8 de setembre (dijous). 
 
Segon. Donar trasllat d’aquest acord a la Direcció General de Treball i 

Salut Laboral per a la seva inclusió al calendari de festes 
oficials per al 2016. 

 
Tercer. Donar compte d’aquest Decret en el proper ple que tingui lloc 

per la seva ratificació.” 
 
APROVADA FAVORABLEMENT PER UNANIMITAT 
 
SEGONA PART.- CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 
 
9.- Donar compte dels acords adoptats per la Junta de Govern de data 
27 de juliol de 2015. 
 
Els reunits es donen per assabentats. 
 
10.- Donar compte dels Decrets de Batllia des del 2015/32 fins al 
2015/38. 
 
Els reunits es donen per assabentats. 
 
11.- Precs i preguntes. 
 
El Sr. Francesc Albertí pregunta per l’ordenança relativa a la retirada de 
vehicles. 
 
La Sra. Secretaria contesta que no hi ha hagut temps de fer-la. 



 
El Sr. Batle i la Sra. Aina Torres intervenen per explicar que aquest es el 
problema de posar terminis, que l’ajuntament compta amb poc 
personal i que aquests terminis no sempre es poden complir. 
 
La Sra. Margalida Seguí diu que posar data pot ajudar a que surti, es 
podrien, tal vegada, acordar terminis més realistes.  
 
El Sr. Francesc Albertí diu que es va demanar la retirada dels cartells dels 
molins àrabs vol saber perquè no s’ha fet. 
 
El Sr. Batle contesta que no ho te clar ja que no veu un motiu de 
perillositat atès que l’accès està tancat. No es varen llevar els cartells a 
Planicia pel Rafal ni els de la platja quan va estar tancada. A més a 
punt del cartell quedaria un forat. 
 
La Sra. Margalida Seguí diu que molta gent els ha fet arribar informació 
relativa a gent que ha botat, es gent que segueix el cartell i quan arriba 
veu que no pot accedir perque està tancat i bota. 
 
El Sr. Francesc Albertí diu que la tàctica es diferent al cas de Planicia 
atès que era una estratègia política, interessava que la gent anès a 
molestar per no poder passar. 
 
La Sra. Aina Torres diu que tal vegada si sa gent s’enfada per no poder 
passar als molins tambè s’aconsegueix fer més pressió per restaurar-los. 
 
El Sr. Batle diu que relacionar un cartell indicatiu amb un accident es 
massa ja que l’accès està tancat. Diu que es pensarà en una fórmula. 
 
El Sr. Joan Peralta diu que troba important marcar la situació d’un 
element patrimonial malgrat estigui tancat. 
 
La Sra. Margalida Seguí pregunta sobre la petició de neteja de la 
carretera que es va fer a l’anterior ple i matitza que no només hi ha 
brutor sinó tambè herbes. 
 
El Sr. Batle contesta que te una reunió a carreteres per parlar d’aquest 
tema i explica que el problema de carreteres es que no pot fumigar, ho 
ha de fer tot a ma. Depen del que diguin s’intentarà fer-ho amb la 
brigada. 
 
La Sra Margalida Seguí demana per la possibilitat de prohibir embrutar la 
platja sota amenaça de multa. 
 



La Sra. Aina Torres contesta que per fer això s’ha d’aprovar primer una 
ordenança i s’hauria de mirar si la competència es nostra o de Costes. 
 
La Sra. Margalida Seguí continua demanant la neteja del forat de Sa 
Torreta, a la qual cosa el Sr. Francesc Albertí diu que es una petició que 
aniria junt amb la de carreteres. 
 
La Sra. Margalida Seguí pregunta pel tema de les veles a les escoles del 
que es va parlar a l’anterior plenari. 
 
El Sr. Batle contesta que el tècnic li va dir que era completament 
inviable. 
 
La Sra. Margalida Seguí diu que això dependrà del que s’entengui per 
veles ja que el proposat no requereix una gran estructura. 
 
El Sr. Joan Peralta diu que ell ha parlat personalment amb gent del 
poble i alguns usuaris i no ho veuen tan necessari. 
 
El Sr. Marc Tomàs diu a al seu grup els hi han dit els propis usuaris. 
 
El Sr. Batle diu que ell no ha vist res semblant enlloc més. 
 
La Sra. Margalida Seguí diu que es el lloc on van els nens a jugar. 
 
El Sr. Antoni Vives contesta que a partir de les 19:00 ja no serviria per res i 
fins a les 18:00 o les 19:00 no hi ha ningú. 
 
Es segueix debatint sobre la necessitat o no i sobre la viabilitat o no de 
posar aquestes veles durant una estona sense arribar a cap conclusió. 
 
El Sr. Francesc Albertí diu que hi ha un problema de iluminació a Can 
Fura-Son Tomàs ja que les cases no tenen façana a la carretera i 
l’entrada els queda bastant fosca. 
 
El Sr. Batle diu que s’hauria de mirar si la xarxa passa a prop per veure si 
es possible posar una farola de peu, es mirarà. 
 
La Sra. Margalida Seguí demana si el policia ja ha tingut la reunió sobre 
el tema de la policia turística i es contesta que encara no. 
 
Continua preguntat pel Decret de liquidació de la festa de Son Coll 
responent el Sr. Batle que la Secretaria els hi ensenyarà. 
 



Es segueix, preguntat sobre el cost total que ha tingut l’Eres Negre per 
l’ajuntament a la qual cosa sel’s informa que a més de l’establert al 
Conveni que ja han vist s’ha d’afegir el cost de l’ambulància i els WCs. 
No supera els 3.500 euros. 
 
El Sr. Marc Tomàs demana per la reparació de les canastes de basquet i 
el Sr. Joan Peralta contesta que hi ha uns suports encarregats al ferrer 
que han d’estar a punt d’arribar. 
 
El Sr. Francesc Albertí demana si els establiments comercials que tenen 
taules al carrer paguen taxes per ocupació i el Sr. Batle li contesta que si 
en el cas d’activitats permanents, però no quan son esporàdiques o 
puntuals. 
 
Continua demanant pel problema que hi ha hagut amb el local del Port 
que finalment no s’ha pogut utilitzar i la Sra. Aina Torres contesta que 
s’ha recomanat pels tècnics que no s’utilitzi per un tema de seguretat. 
 
El Sr. Batle explica que s’ha plantejat la possibilitat d’oferir als refugiats la 
vivenda adquirida per ampliar l’ajuntament i si es donès el cas s’hauria 
de demanar un informe tècnic sobre la seguretat de l’edifici. 
 
El Sr. Joan Peralta intervè per explicar que respecte a la web s’ha parlat 
amb el Consorci i en principi no hi hauria problemes en administrar-la 
des de l’ajuntament, tambè s’ha fet una auditoria informàtica. 
 
El Sr. Marc Tomàs demana pel tema de les ajudes a families que es 
donen cada any. 
 
Es contesta que aquest tema el porta l’Assistent Social, son ajudes de 
l’IMAS per nens i families amb risc d’exclussió social. 
 
Demana tambè pel pas de peatons situat davant l’hotel Mar i Vent ja 
que està mal pintat i mal iluminat. El Sr. Batle li contesta que hi ha una 
possible sol�lució però primer s’han de prendre mides. 
 
El Sr. Francesc Albertí diu que els han arribat comentaris sobre els pilons 
de l’aparcament i els Sr. Batle contesta que això tambè s’ha de parlar a 
la reunió amb carreteres. 
 
El Sr. Marc Tomàs pregunta per la possibilitat de posar un pas de peatons 
a la finca 10 i el Sr. Batle contesta que ja s’ha demanat però no hi va 
haver resposta per la qual cosa s’insistirà. 
 



Tambè demana si a Sa Canaleta i a S’Era es podrien marcar les places 
per aprofitar més l’espai d’aparcament i el Sr. Batle contesta que al ser 
sòl rústic es mal de fer. El Sr. Francesc Albertí diu que tambè es podrien 
marcar a Sa Volta d’es Jornal d’en Nofre, Es Comellar.. El Sr. Batle 
contesta que es mirarà. 
 
Tambè es comenta la lletra tan petita dels programes de festes a la qual 
cosa el Sr. Joan Peralta contesta que es tindrà en compte. 
 
El Sr. Francesc Albertí continua demanant per unes cases que tenen 
dificultats amb l’arribada de l’aigua corrent i el Sr. Batle explica que es 
un problema de pressió dins la parcel�la, al comptador arriba amb 
pressió suficient i per tant ho han de solucionar els propietaris. 
 
El Sr. Francesc Albertí demana tambè per la publicació de les 
retribucions de l’equip de govern en es BOIB a la qual cosa la secretaria 
contesta que es publicaran. 
 
Demana tambè per una pregunta que es va demanar el 24 de juliol per 
escrit i se li informa que pot recollir la resposta avui mateix. 
 
Demana tambè per la neteja de voravies i una farola espenyada en el 
Port i li entrega a la Sra. Aina Torres unes fotografies. La Sra. Aina 
contesta que es miraran. 
 
El Sr. Joan Peralta aprofita per donar les gràcies des de la regiduria de 
festes per la participació de tots  i el Sr. Batle els convida a la fideuà que 
s’ha de fer a la plaça. 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 11:20 hores el Batle aixeca 
la sessió, de la que s’estén la present Acta i de la que jo com a 
Secretaria en dono fe amb el vist i plau del Sr. Batle. 
 
Banyalbufar, 14 de setembre de 2015 
 
 
 
El Batle 
Mateu Ferrà Bestard 


